
Zápis z 239. zasedání Akademického senátu Slezské univerzity  
konaného dne 14. 10. 2014 v Opavě 

 

Přítomni:  Slováček, Sedlář, Vojtal, Bernatík, Kolibová, Curylo, Höflerová, Holzäpfl, 
Kamrádová, Skácelík, Oborná, Šperka, Burda, Franěk, Řihák, Čermák, Kuric, 
Pilát, Verner, Polok, Siostrzonek, Tomanová 

Omluveni:   

Neomluveni:  

Hosté:  Žáček, Kania, Jirásek, Stavárek, Koliba, Dluhošová 

 
 

PROGRAM: 
 

1. Volba kandidáta na rektora 

2. Ekonomické záležitosti 

a. Aktualizace Dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, vývojové a inovační, 
umělecké a další tvůrčí činnosti Slezské univerzity v Opavě na rok 2015 

b. Institucionální plán Slezské univerzity v Opavě na rok 2015 

3. Různé 

 

 

 
Předseda AS SU Mgr. Slováček, Ph.D. přivítal přítomné hosty a členy akademického senátu. 
Prohlásil senát za usnášeníschopný. Přivítal kandidáty na rektora SU: prof. Jiráska a prof. 
Stavárka. Seznámil senátory s programem jednání. Všichni senátoři s programem souhlasili. 
 
Sedlář: Informoval, že pokud bude nutné 2. kolo voleb, proběhne hodinu po prvním kole. 
 

1. Volba kandidáta na rektora 

Sedlář: Ověřil, zda je senát úplný, a že je přítomno 22 členů senátu. Informoval o 
průběhu voleb. Dal prostor pro dotazy na kandidáty na rektora, přičemž po zaznění 
dotazu bude mít každý 5 minut na odpověď. Pak proběhne 1. kolo voleb na rektora. 
Upozornil, že dotazy mohou mít pouze senátoři, hostům není umožněno se dotazovat. 

Dotazy: 

Skácelík: Vznesl dotaz na oba kandidáty - Jak se stavíte k případné výrobě 
propagačních materiálů a jejich prodeji např. triček, mikin, tužek apod.? 

Siostrzonek: Konstatoval, že dostali mail, kde byly vyčísleny příjmy pana rektora a prof. 
Jiráska, a že pátral po důvodu rozeslání tohoto mailu. Projevil lítost nad touto záležitostí. 

Franěk: Vznesl dotaz k oběma kandidátům – Zda-li je něco zarazilo na průběhu voleb a 
jestli vnímají to předvolební vyjádření negativně? 

Kolibová: Vznesla dotaz na prof. Stavárka -  1. Kdo z osobností opavských součástí se 
vyjadřuje v rámci médií? 2. Konstatovala, že v životopisu na stránkách fakulty je psáno, 



že v roce 2006 se stal členem senátu a tento senát v roce 2007 poprvé volil Dr. Fialu 
děkanem, pak se stal předsedou senátu, pak proděkanem. A teď ve svém programu 
uvádí řadu výtek k tehdejšímu vedení OPF. Jakou má reflexi na toto období? 

Sedlář: Vznesl dotaz na oba kandidáty -  Jestli jsou v současné době zapojeni do řešení 
celouniverzitních úkolů, pokud ano, do jakých a jakým způsobem? 

Bernatík: Vznesl dotaz na oba kandidáty - Bylo řečeno, že budete participovat na zvýšení 
počtu financovaných studentů. Jak velkou pravděpodobnost dáváte tomu, že se nám 
podaří uspět a navýšit o těch 400 počet financovaných studentů? 

Kamrádová: Vznesla dotaz na oba kandidáty – a zeptala se na názor na koncept 
společenské odpovědnosti univerzit, a když budou zvoleni, zda-li by měli snahu toto 
podporovat, jelikož se jedná o možnosti podporovat projekty apod.? 

Řihák: Vznesl dotaz na oba kandidáty – do jaké míry a zda pokročila vyjednávání 
ohledně prorektorských postů, a pokud ne, tak jestli již uvažovali, jak rozdělit rozložení 
pozic na rektorátě? Doplnil svou otázku o dotaz na variantu tří nebo čtyř prorektorů. 
Kterou z variant preferují? 

Řihák: Konstatoval, že je skrze pozitivní, že byla projevena iniciativa ze strany kandidátů 
na rektora setkat se i mimo veřejné zasedání se senátory SK AS SU. Informoval, že 
v rámci setkání kandidát na rektora a zúčastnění senátoři hovořili o několika oblastech, 
které chce studentská komora v příštím volebním období dále rozvíjet a zabývat se nimi. 
Následně předal jednotlivě každému z kandidátů na rektora stanovisko zástupců 
studentské komory AS SU ke vzájemné spolupráci s kandidátem na rektora SU, 
obsahující několik tematických bodů. 

Sedlář: Poděkoval kandidátům na rektora za účast a vyhlásil desetiminutovou přestávku. 

 

1. kolo voleb 

 Sedlář: Informoval o úpravě volebních lístků a průběhu volby. 

 Sedlář: Informoval o výsledcích volby kandidáta na rektora. 

 Počet vydaných hlasovacích lístků: 22 

 Počet odevzdaných hlasovacích lístků: 22 

 Počet platných odevzdaných hlasovacích lístků: 21 

 Počet neplatných hlasovacích lístků: 1 

 Počet hlasů pro kandidáty: 

 Prof. PhDr. Zdeněk Jirásek, CSc.: 10 

 Prof. Ing. Daniel Stavárek, Ph.D.: 11 

 Žádný z kandidátů nezískal potřebný počet hlasů (většinový podíl, tj. min. 12 hlasů) , proto 
proběhne 2. kolo voleb. 

 

 

 

 



2. Ekonomické záležitosti  
 

a. Aktualizace Dlouhodobého záměru vzdělávací a vědecké, vývojové a 
inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti Slezské univerzity v Opavě na 
rok 2015 

 
Slováček: Požádal rektora o předložení materiálu. 
 
Rektor: Informoval, že jde o standardní materiál, který je zpracován způsobem, aby pokud 
možno byly výsledky kontrolovatelné. Jsou zde uvedeny také zodpovědné funkce. Nejsou 
uváděny konkrétní jména, jelikož nevíme, kdo bude ve funkci příslušných prorektorů. Materiál 
vychází z dlouhodobého záměru. Vychází se z požadavků MŠMT. Materiál byl projednán ve 
Vědecké radě SU a také ve Správní radě SU. 
 
Diskuze: 
Šperka: Dotázal se na bod 2 str. 3 ADZ – „vytvořit odborné kapacity“, zda to znamená, že se 
budou vytvářet nová pracovní místa, že se budou  přijímat noví zaměstnanci? 
 
Rektor: Konstatoval, že ADZ je návrhem současného vedení, ale realizován bude novým 
vedením. Proto je tam tento úsek zakomponován. Novela vysokoškolského zákona předkládá 
vytvořit orgán hodnocení kvality. Předpokládá,  že  bude vytvořen ze stávajících pracovníků, 
jeho předsedou bude rektor SU, tak jak ukládá MŠMT. Doporučil, aby byl takovýto orgán zřízen i 
na jednotlivých součástech.  
 
Šperka: Konstatoval, že ve své podstatě tento bod umožnuje vytvářet nová pracovní místa a 
přijímat nové zaměstnance. Nemyslí si, že je to v této době vhodné.  
 
Rektor: Konstatoval, že není vhodné možnost přijmout nového pracovníka striktně zablokovat.  
 
Hoflerová: Konstatovala, že se zde podruhé nebo potřetí objevuje pojem „podpora poradenství“ 
a zajímalo by jí, jaké výsledky toto pracoviště má? 
 
Rektor: Konstatoval, že toto pracoviště je ve formě jakéhosi utváření sebe sama. Je určeno 
k tomu, aby poskytovalo servis či pomoc studentům se specifickými potřebami. Druhou věcí, 
kterou se toto pracoviště zabývá je zpracovávání nejrůznějších analýz, sledování různých 
záležitostí jako zaměstnanost, kontakty s absolventy apod. Podpora těchto pracovišť je také 
zakotvena v politice MŠMT. 
 
Dluhošová: Doplnila, že toto pracoviště zpracovává různé analýzy, statistiky zájmu apod. 
Analyzuje také, proč si nás studenti vybrali, pořádá různé kurzy, jako je příprava na motivační 
pohovory apod.  
 
Heflerová: Vznesla dotaz, zda je možné se na ně obrátit? 
 
Dluhošová: Doplnila, že mohou poskytovat poradenství také pedagogům. 
 
Kvestor: Doplnil, že tato oblast je velmi obsáhle popsána v dokumentu, který vydalo MŠMT a 
pojednává o vývoji vysokého školství do roku 2020. V tomto materiálu je popsáno, jaký důraz je 
kladen na tyto poradny. 
 



Kolibová: Konstatovala, že o těchto pracovištích je slyšet, zprostředkovávají i kontakt 
s budoucími zaměstnavateli. 
 
Řihák: Požádal o vyjasnění, zda-li na základě setkání s kandidáty na rektora se řešila oblast 
prorektorů. Jak úzkou souvislost má tento materiál s případným čtvrtým prorektorem? 
 
Rektor: Informoval, že tento materiál v zásadě nesouvisí s počtem prorektorů. Co se týče počtu 
prorektorů se touto úvahou zabýval inspirován OPF, která má čtyři proděkany. Vzhledem 
k tomu, že v současné době zaujímá výraznější pozici problematika PR v prezentaci SU apod., a 
protože většina těchto záležitostí byla přenesena na jednotlivé součásti, tak vnímá silnou 
potřebu koordinace této činnosti. Čtyři prorektory by uvítal.  
 
Bernatík: Konstatoval, že je na budoucím vedení, jestli se rozhodne vytvořit odborné kapacity 
tím, že přijme někoho nového, nebo využije stávajících zaměstnanců. Dotázal se, zda-li je nutné 
toto schválit dnes, nebo může být schválení odloženo na příští zasedání AS SU? 
 
Kvestor: Odpověděl, že materiál může být předložen později, např. korespondenčně.  
 
Řihák: Na základě slov kvestora Řihák dává na zvážení senátorům a dovoluje si senátorům 
navrhnout schvalovat tento materiál prostřednictvím per rollam hlasování. 
 
Siostrzonek: Vznesl dotaz, zda byli seznámeni s tímto materiálem také vedoucí součástí? 
 
Kvestor: Potvrdil, že tyto materiály byly projednány s vedoucími součástí, následně také ve 
Správní radě SU a také ve Vědecké radě SU bez připomínek. 
  
Místnost opustili dva členové senátu. 
 
Návrh usnesení: 
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Aktualizaci Dlouhodobého záměru 
vzdělávací a vědecké, vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti Slezské univerzity 
v Opavě na rok 2015 
   
Pro:         Proti:    Zdrželi se: 
15     2    3 
 

b. Institucionální plán Slezské univerzity v Opavě na rok 2015 
 
Slováček: Požádal pana rektora o předložení materiálu. 
 
Rektor: Informoval, že zde jsou zpracovány určité představy, které by mohly být realizovány 
v příštím roce. Jsou zde napsány i příslušné finanční částky. 
 
Koliba: Doplnil, že je materiál rozdělen do dvou kategorií. Každá oblast má garanta a také 
řešitele. Opět má materiál strukturu, aby zde byly kontrolovatelné cíle. Kategorie B je známý 
ISIP. Chceme vytvořit minimálně 10 procentní podporu ISIPu. ISIP v současné době probíhá, 
jednotliví řešitelé mají povinnost do 15. 10. podat projekty. Jednotlivé projekty hodnotí oponenti,  
pak bude rozhodnuto, které projekty budou přijaty. 
 
Místnost opustili 3 senátoři. 



 
Slováček: Vznesl dotaz, že zde figuruje centrum empirických výzkumů, zda není problém, že 
toto pracoviště není zakotveno ve Statutu Fakulty veřejných politik. 
 
Kvestor: Konstatoval, že centra nemusí být ve statutu zakotvena.  
 
Diskuze: 
Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 
 
Návrh usnesení: 
Akademický senát  Slezské univerzity v Opavě schvaluje Institucionální plán Slezské univerzity 
v Opavě na rok 2015 
   
Pro:         Proti:    Zdrželi se: 
16     0    3 
  
 
3. Různé 
 
a. 
Slováček: Informoval o končícím funkčním období Rady vysokých škol a informoval o návrzích 
kandidátů za SU a její součásti do RVŠ pro funkční období 2015 – 2016. Kandidáty jsou: za FVP 
Ing. Magdalena Chmelařová, Ph.D., za FPF dodají kandidáta během tohoto týdne a za OPF 
bude jméno kandidáta sděleno také do konce týdne. Vznesl dotaz na Ing. Řiháka, zda-li již mají 
návrh na delegáta a náhradníka delegáta za studentskou část akademické obce – senátor Řihák 
sdělil, že jméno bude dodáno také do konce tohoto týdne. Slováček Informoval, že o této 
záležitosti bude hlasováno per rollam vzhledem k tomu, že termín zaslání do Agentury RVŠ je již 
3. listopadu 2014, což je daleko před dalším plánovaným zasedáním, a rád by také kandidáty za 
předsednictvo konzultoval s novým vedením.   
 
b. 
Bernatík: Informoval, že zítra (15. 10.) proběhne zasedání Akademického senátu SU OPF. 
 
c. 
Slováček: Informoval, že proběhly volby do Akademického senátu SU FVP a byla vznesena 
stížnost k průběhu těchto voleb. 
 
d. 
Řihák: Informoval, že od čtvrtka 16. 10. do soboty 18. 10. odjíždí s kolegou senátorem SK AS 
SU – J. Skácelíkem a B. Holzäpflem do Českých Budějovic na konferenci studentských 
akademických senátorů českých vysokých škol, organizovanou SK RVŠ ve spolupráci 
s Jihočeskou univerzitou v Českých Budějovicích. Vzhledem k výše uvedenému a značnému 
časovému pressu požádal předsedu AS SU o posunutí termínu sdělení kandidátů do RVŠ, a to 
do úterý 21. 10. 2014. 
 
Slováček: Souhlasil s posunutím termínu sdělení kandidátů do RVŠ do 21. 10. 2014. 
 
e. 
Sedlář: Informoval, že volby budou pokračovat v 16,30 hod.  
 
 



 
2. kolo voleb  
 
Sedlář: Znovu informoval o úpravě hlasovacích lístků a průběhu voleb. 
 
Sedlář: Informoval o výsledcích 2. kola voleb kandidáta na rektora. 

Počet vydaných hlasovacích lístků: 22 

Počet odevzdaných hlasovacích lístků: 22 

Počet platných odevzdaných hlasovacích lístků: 22 

Počet neplatných hlasovacích lístků: 0 

Počet hlasů pro kandidáty: 

Prof. PhDr. Zdeněk Jirásek, CSc.: 11 

Prof. Ing. Daniel Stavárek, Ph.D.: 11 
 

Žádný z kandidátů nezískal potřebný počet hlasů. Rektor nebyl zvolen.  
 
3. kolo voleb rektora proběhne v úterý 21. 10. 2014 ve 13 hodin v Opavě v zasedací 
místnosti rektora. 

 
 
 

  
 
 
Zapsala:  
Zuzana Moravcová, 14. 10. 2014 
Za správnost:  
Mgr. Petr Slováček, Ph.D.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
Slezská univerzita v Opavě 
Akademický senát 
 
 

U S N E S E N Í 
 

z 239. zasedání AS SU konaného dne 14. 10. 2014  
 
 

1. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Aktualizaci Dlouhodobého záměru 
vzdělávací a vědecké, vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti Slezské 
univerzity v Opavě na rok 2015 

2. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Institucionální plán Slezské univerzity 
v Opavě na rok 2015 

 
 
 
 

Mgr. Petr Slováček, Ph.D. 
         předseda AS SU 


